
KLUB U rejata Tatjan a  Dolhar in M arija Mamolo

DEMOS... in sv. Miklavž 
sta obiskala Slovenski kulturni klub

Dijaško gibanje 
med šolo 
in politiko

Z o p e t sm o  pri d ijaškem  g ib an ju , 
tej stari, a še vedn o  ak tua ln i tem i. Je  
d ijaško  g ib an je  še ve d n o  p o treb no , 
oz. ali je  sp loh  po treb no ?  O b tem  
p rob lem u so se m nogi u s tav ili, tud i 
naša R ast se je  b ila v e č k ra t u kva rja 
la z  n jim , p red vsem  kar se tiče  in te 
resov te  ali o ne  p o litič n e  s tran i. To  
vp rašan je  je le ta  nazaj naša priloga  
m ars ikda j an a liz ira la  s č lan k i, in te r
v ju ji, an ke tam i itd. Z ad n jič  sm o se v 
to  p ro b lem atiko  p og lob ili lani v 47. 
štev ilk i R ast-i, ko sm o se pogovorili 
s takratno  predstavn ico  v zavodskem  
svetu  lice ja  »Prešeren« B redo  S usič. 
S led n ja  nam  je  poved a la  vrs to  zan i
m ivih  stvari v zvezi z rea ln im  zan i
m anjem  za d ijaško g iban je, z »m asov
nim i« s ta vk am i, s šo lsk im i vo litvam i 
itd.

B rede ni več  na šo li, vs ekako r  
im am o v tis , da se v en em  letu  dni s i
tu ac ija  b is tveno  ni s p re m e n ila . Š e  
vedno  p o te ka jo  (s ice r v m anjš i m eri) 
sta vk e , m a n ifes tac ije  in zb orovan ja , 
za vseb ino  ka terih  pa se  d ijak i bolj 
m alo zanim ajo: pog lavitno  je nam reč, 
da o d p ad e  pouk. T ud i šo lske  vo litv e  
so bile vedn o  neko liko  nejasne; m ar
sikdaj so ka n d id a tn e  lis te  nasta ja le  
na se jah  vo d s tev  m lad insk ih  o rg an i
zacij razn ih  p o litičn ih  s tran k  in zg le 
da, da tu d i d an es  niso vo litv e , z lasti 
kar se tiče  zavod skeg a sveta , p reveč  
d ep o litiz irane : več in o  g laso v  m ora
m o dob iti »mi«, ne »oni«, važno  je , da 
v zavod skem  svetu  sedi več  »naših« 
kakor »njihovih« itd . T ak i dogodk i te  
seveda napo ln ijo  z g ren ko b o , p redv
sem  ker se  p o litič n e  s ile , zlas ti lev i
čarske, šo le  sp o m n ijo  sam o  tak ra t, 
ko so na vrsti vo litv e  ali pa ko je  tre 
ba o rgan iz ira ti kako stavko  ali zb oro 
van je , vč era j proti V ie tn am u  in L iba
nonu, d an es  pa proti razn im  re fo r
m am  šo le in u n ive rze  te r proti n eza 
d ostn im  s truk tu ram .

SKK je tudi novembra meseca pri
redil razna sobotna srečanja, med ka
terimi je izzval precejšnje zanimanje 
obisk predstavnikov strank Demosa iz 
Slovenije, ki so bili gostje Mladinske 
sekcije SSk. Mladinsko iniciativo pri De
mokratski zvezi je predstavila Mojca Ši
frer, socialdemokratsko mladino Matej 
Makarovič, mlade krščanske demokra
te sta zastopala Boštjan Turk in Primož 
Bulc, v imenu mladinske sekcije pri 
Kmečki zvezi pa je govoril Marjan Po
dobnik. Sledila so vprašanja s strani 
poslušalcev, tako da se je razvil kar ži
vahen pogovor.

24. novembra je SKK imel na spo
redu film Mississippi burning. Uvodno 
besedo o rasizmu je imela Breda Su
sič. To je bilo zadnje srečanje v novem
bru, 1. decembra pa je klub predčasno 
obiskal sv. Miklavž, ki so ga vsi nestrp
no in z veseljem čakali. Radodarni star
ček se je pohecal s člani odbora. Po
glejmo, kako je sv. Miklavž podražil klu- 
bovskega predsednika:

»Začnimo kar pri oblasteh!

To leto spet je žel uspeh 
Tomaž, ki v klub je dolga leta 
vabil vse fante in dekleta.
Potem predsednik je postal 
in se je kritik tako zbal, 
da od takrat je Donizetti 
izredno skromna z dekleti.«
Ob strani pa ni pustil niti novih čla

nov odbora:
»Zelo me je razveselilo, 
da vodstvo se je pomladilo.
Vaš podpredsednik, se mi zdi, 
komaj utrjuje si kosti.
Čeprav prav krepke je postave, 
od Tomaža višji za pol glave, 
je še prav mlado otroče, 
kaj bo iz njega, se ne ve.
Če na predsedniški stolček hočeš

[sesti,
še mnogo kruha moral boš pojesti!! 
Ta dar ves zate naj ostane!
Vsaj ne ponujaj vse te hrane 
Andiju, novemu blagajniku, 
in Davidu, novemu tajniku!
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SLOVENSKI KULTURNI KLUB

razpisuje ob dnevu slovenske kulture

LIKOVNI, FOTOGRAFSKI IN LITERARNI NATEČAJ
Imena zmagovalcev bo strokovna žirija razglasila na kulturnem 

večeru, ki ga bo Slovenski kulturni klub priredil v soboto, 16. februar
ja, v ulici Donizetti, 3. Na tem večeru bo na sporedu umetniško bra
nje vseh literarnih prispevkov in razstava likovnih izdelkov in foto
grafij. Ob koncu bodo nagrajeni ustvarjalci, ki jih bosta komisija in 
publika proglasili za najboljše.

Prispevke lahko prinesete vsako soboto zvečer na sedež SKK, ul. 
Donizetti, 3, ali jih izročite poverjenikom najkasneje do 9. februarja.
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Pred izložbo knjigarne
Dijaško gibanje...
4 ll l!  stran 1

Po m nogih  o cen ah  je  d ijaško  g i
ban je  d an d a n e s  m rtvo . Po našem  
m nen ju  je  v e rje tn o  m rtvo  tu d i zato , 
ker je bilo nare jen ih  p reveč političnih  
šp eku lac ij na n jego v  raču n . P reveč  
se je g leda lo  na p o litičn o  računico , 
m ed tem  ko bi se bilo m ora lo  g ledati 
na vs ak d a n je  p ro b lem e d ijaka  v šo li. 
M asa d ijak o v  je  b ila —  in je d e lom a  
še —  le čreda ovac, ki je slepo  šla tja, 
kam o r so že le li n eka teri n epok lican i 
»liderji«. T ako  bi lahko  vsaj de lno  
o cen ili tu d i ned avno  zb o ro v an je , ki 
je b ilo  7. d e c e m b ra  na s tad io nu  »1. 
maj«. Š o la  bi m ora la  ljud i naučiti tu 
di z re lo s ti, k tem u  pa bi m ora lo  pri
spevati tudi dijaško g iban je. Če do te 
ga ne bo p riš lo , po tem  ni n o b en eg a  
razlo g a več  za obsto j kakršn eg ako li 
d ijaškeg a  g ib an ja , saj ne bo s ledn je  
p rineslo  š tu d ira joč i m lad in i noben ih  
ko n kre tn ih  in o tip ljiv ih  re zu lta to v , ki 
si jih  d an d a n e s  m ladi že lijo .

SKK je obiskal...
■pilili stran 1

Ta dva, če en grižljaj požreta, 
lahko vam z glavo strop predreta.«
Kaj pa s tiskom?
»Bolj vneto naj pero vrtita 
dekleti, ki za tisk skrbita!
Od teh je ena skromna, mila, 
usta odpre le, ko je sila. [...] 
Druga pa stalno kritizira, 
nekaj reglja In kritizira. [...]
A zdaj ta vaša je kronistka 
postala grozna feministka, 
da je še škofu, kot sem jaz, 
hotela dati ženski obraz!«
15. decembra je SKK organiziral 

predavanje prof. Lučke Susič »Kaj je 
narobe z našo slovenščino? (najpogo
stejše napake v rabi slovenskega je-

Marija Mamolo

Bilo je nekega prijetnega sončnega 
dne. Nestrpno sem čakal prijateljico 
pred izložbo knjigarne v Ulici sv. Fran
čiška. Zmenila sva se namreč, da se 
dobiva ob 16h. Kazalca na uri sta ka
zala šele 15:40; kljub temu pa sem skle
nil, da se ne bom oddaljil od dogovor
jenega kraja.

Opazoval sem ljudi, ki so se spre
hajali. Naenkrat sem zagledal znano 
osebo, ki se mi je bližala s hitrim kora
kom, a je nisem takoj prepoznal. Pri
znati moram, da sem bil tistega dne res 
slabe volje, zato sem se Izogibal kate
regakoli znanca. Nekaj časa sem si 
ogledoval izložbo in opazil, da so se 
knjige pisatelja Rebule in pisatelja Pa
horja v zadnjih dneh pomnožile, ker jih 
je bilo nekaj dni prej na policah precej 
manj. Nato sem odmaknil oči od Izlož
be in se obrnil. Joj! Znana oseba je bi
la kakih deset metrov oddaljena odjme- 
ne! Oh, ne! Gospa Marička Babja - Čen
ča, stara klepetulja, ki je živela nekaj let 
v Angliji!

V teku nekaj sekund so se moje no
ge pomaknile vsaj deset ali dvajset me
trov proč od nje, čeprav sem vedel, da 
mi bo sledila. Ustavil sem se pred iz
ložbo lekarne. Priznati moram, da me 
je bilo sram, ker je izložba ponujala sko
raj izključno kozmetične kreme in ma
zila. Ne da bi se ozrl, sem se na žalost 
zavedel, da sem v središču pozornosti, 
ker so me vsi opazovali, »Dovolj je te
ga!« sem si mislil. Ponovno,sem začel 
teči navzgor po Ulici sv. Frančiška, to
da (kakšna sreča!) stare Maričke ni bi
lo več.

Nekaj časa sem počival, potem pa 
pogledal na uro: kazala je 15:58. Mislil 
sem, da me prijateljica že čaka, zato

sem se vrnil nazaj. Še danes se spra
šujem, zakaj sva se zmenila, da se bo
va čakala ravno pred Izložbo knjigarne.

»My dear Andrej, si really ti?« se je 
oglasil nekdo za mano.

»Križ božji!« sem vzkliknil v mislih in 
se obrnil. »Gospa Marička! Kako je z 
vami?«

»Good, hvala. Veš, da... I saw tebe 
že prej, a you me verjetno nisi prepoz
nal. Kje je your mama? And your oče, 
kje is? Pred tremi dnevi sem returned 
back v Italijo: what happened med tem 
časom z vami vsemi? And what šolo 
obiskuješ? And...«

»Gospa Marička, oprostite... mudi 
se ml... čaka me prijateljica... pozen 
sem že... veste, v fast-food greva...«

»Oh, dear! Moj dragi! Really? ...saj 
vaju ,lahko spremim. Let’s go!!«

»Prosim vas, ostanite tu...«
»Ne, dear. I am izkušena ženska 

and... vidva bi se lahko izgubila v tako 
big mestu!«

Prišla sva do kina Fenlce in se po
tem ponovno vrnila h knjigarni, a prija
teljice ni bilo. To me je razveselilo, ker 
sem se tako lahko znebil gospe Ma
ričke.

In res, odšla je razočarana, ker ni 
mogla tako nikomur povedati, kdo je 
moja prijateljica In kakšnega videza je.

P.S. Prijateljica je zamudila in je priš
la, ravno ko je odšla stara klepe
tulja.

Andrej Zaghet
II. ki. licej »F. Prešeren«

RAST, mladinska priloga Mladike. 
Pripravlja uredniški odbor mladih. 
Tisk Graphart, Trst, december 1990.

Mladi DEMOS... in sv. Miklavž.
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MLADI V NOVI SLOVENIJI

Leon Marc se je rodil I. 1968 v Aj
dovščini. Odi. 1982 sodeluje pri gibanju 
POT. Je tajnik medškofijskega odbora 
za študente in sodeluje pri njegovem 
glasilu Tretji dan. Že od ustanovitve se 
je vključil v Krščansko socialno giba
nje in postal član Sveta slovenskih 
krščanskih demokratov. Je študent 4. 
letnika Fakultete za elektrotehniko v 
Ljubljani.

Bi se n a jp re j p red stav il in p o v e 
dal kaj tu d i o svoji d ružin i?  T vo ja  
o sebnost je  n ed vo m n o  p o g o jen a  od 
odnosa p o v o jn e  ob las ti do nje —  
stric d uhovn ik  je  nekaj časa presedel 
po zap o rih .

Sem iz verne družine. Doma je bil 
vedno prisoten kritičen duh, tudi zara
di stričevih izkušenj. V nižjih razredih 
osemletke sem pisal najboljše spise o 
partizanih, socializmu in Titu. Ko sem 
naloge prinesel domov, smo se vsi sku
paj smejali, kako znam učitelje prena
šati okrog — saj nisem verjel v to, kar 
sem pisal. V srednji šoli sem bil pred
lagan za t.i. Titovo štipendijo za odlič
ne učence, pa je šola nato vlogo umak
nila, ker sem v šolsko glasilo napisal 
članek, ki je omenjal Kristusa in mojo 
vero. V šoli so mi rekli, da nima niti 
smisla poskušati, čeprav sem kasneje 
dobil priznanje za najboljšega učenca 
na šoli. Doma so me vedno spodbujali 
k temu, da sem veliko bral in se zani
mal za dogodke v družbi. Udeleževal 
sem se tudi duhovnih vaj pri gibanju 
POT v Stržišču in prav te so verjetno 
v največji meri prispevale k moji duhov
ni rasti.

Kaj si kot kristjan  in S lo v en ec  ob 
čutil ob  dnevu  sprave?

Dan sprave je bil velik dogodek, po
memben in tudi nujen, vendar pa je do 
prave sprave še zelo daleč. Tudi sama 
žalna svečanost v Rogu je bila po
manjkljiva, mislim, da so na njej manj

kali državni simboli Slovenije. Navse
zadnje je šlo za poboj določene vojaš
ke strukture, zato bi po mojem mnenju 
bili kot simbolični dogodek potrebni tu
di salva iz pušk slovenskih vojakov in 
slovenska zastava. Sicer pa mislim, da 
je bil obred zelo občuten in pomeni ve
liko za slovensko zgodovino. Res pa je, 
da je danes v slovenski družbi zelo ma
lo posluha za spravo. Velika večina ljudi 
misli: »Pustimo že mrtve!« Ne vidijo po
membnosti dejstva, da se človek loči od 
ostale narave prav v svojem posebnem 
specifičnem odnosu do mrtvih.

Z e lo  d o b ro  poznaš tu d i L o jzeta  
P ete rle ta . S e počutiš  n jego v  prijatelj 
ali sodelavec?  Kakšen pa je  p redsed
nik v lade  v zaseb n em  ž iv ljen ju ?

Upam, da se lahko imenujem nje
gov prijatelj, kar se tiče sodelovanja pa 
bi bil bolj skromen. Ko je bil še urednik 
pri Tretjem dnevu, me je povabil k so
delovanju. Zelo ga spoštujem zaradi 
njegove modrosti in odprtosti, enako pa 
cenim tudi njegovo izredno duhovitost 
in humor. V zasebnem življenju kaže 
obe plati, v javnem pa predvsem prvo, 
zato ga cenijo tudi njegovi politični na
sprotniki. Kasneje sem pomagal tudi, 
ko je na noge postavljal Slovenske 
krščanske demokrate.

Kdaj je  nastal m edškofijski odbor 
za študen te in na kaj se predvsem  os
redo to ča  vaše  d e lovan je?  So  se v 
sprem enjen ih  političnih  razm erah tu 
di vaši cilji sp rem enili?

Medškofijski odbor za študente je 
nastal v 70 letih. Največ zaslug za to 
ima gospod Rudi Koncilija, ki je bii od 
takrat pa do 1.1983 tudi nadškofijski asi
stent za študente. Odbor je bil ustanov
ljen na pobudo izobražencev in slo
venskih škofov. Zamišljen je bil kot 
cerkvena ustanova, ki bi se ukvarjala s 
problemi pastoracije študentov. Odkar 
je MOŠ začel delovati, je bila vedno pri
sotna težnja, da bi pritegnili v svoje de
lovanje čimveč študentskih skupin, zla
sti v Mariboru in Ljubljani. Tako je od
bor dobival značaj gibanja. V prejšnjih 
časih smo bili pri tem svojem delu pre
cej omejeni. Ogledal sem si arhiv od
bora in tudi časopisa Tretjega dne, ki 
ga MOŠ izdaja, in naletel na mnogo do
pisov, ki so prihajali od oblasti glede 
omejitev določenih aktivnosti. Prav gi- 
banjska razsežnost MOŠa bi lahko bi
la v sedanjih spremenjenih razmerah 
podlaga za drugačno organiziranje ka
toliških študentov. Osebno menim, da 
bi bilo potrebno ustanoviti nekakšno 
zvezo katoliških študentov, saj jih sam 
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ČIKOLE ČAKOLE
— Mladi in oder: zgleda, da 

je igralska mrzlica neke vrste 
bakcil, ki se ga težko iznebiš. 
Vzemimo kot primer igralski 
krožek SKK. Bivšim »genijem v 
kratkih hlačah« je tako dolgčas 
po odrskih deskah, da so skle
nili: »Bolje biti Miklavž kot 
nič!« in so eden za drugim na
stopili na raznih tržaških odrih 
v vlogi sv. Miklavža. Pravijo, da 
so bili tržaški otroci tako navdu
šeni nad njimi, da se petim Mi
klavžem ni treba bati, da bodo 
ostali brez dela: razna dobrodel
na društva, vrtci in šole so jim 
zagotovili delo še za naslednjih 
dvajset let (pa čeprav brezplač
no in samo za prvi teden v de
cembru).

— Da pa ne bi ti in drugi 
oboževalci odrskega in drugega 
nastopanja zaradi premajhne 
aktivnosti izgubili smisla za le
pi govor, je Radijski oder orga
niziral poseben tečaj. Gojence 
bo učil pravilno izgovarjati sa
moglasnike in soglasnike, smi
selno podajati umetniška bese
dila, in celo dihati!

— Upajmo, da bodo mlade 
naučili tudi pravilno POSLU
ŠATI, posebno po bridkih iz
kušnjah, kijih imajo naši gleda
liščniki z di(v)jaško publiko! 
(beri: 5. dec. 1990: Mojstrska 
lekcija, mladinski abonma — 
igralec Tone Gogala mora sredi 
predstave prositi za mir v dvo
rani, da lahko sploh nadaljuje z 
igranjem!)

— Mladi izvajalci igre Tanz- 
shule pa so bili tako pametni, da 
so predvideli kako tako možnost 
in se ji vnaprej izognili s tako 
glasno glasbo in kričanjem, da 
bi brez dvoma preglasili celo 
najbolj razborito klepetuljo. 
Važno je bilo pač, da smo vsi 
mladi osvojili vodilno misel igre, 
ki naj bi nam bila vodilo v živ
ljenju: Od maternice do groba je 
vsak človek sam! Kaj pa, če bi 
kakega mladega človeka ta mi
sel malce deprimirala? Nič stra
hu! Saj lahko telefonira vsera- 
zumevajočemu Sergiju Verču 
med nedeljsko popoldansko od
dajo V studiu z vami!!
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odbor kot cerkveni urad ne more v do
volj veliki meri spodbuditi k vključitvi v 
javno življenje. Potrebna je neka orga
nizacija, ki študentom omogoča zdru
ževanje na družabni ravni, ki jim nudi 
čisto materialni interes in olajšave. Ne
kaj tega smo že uresničili: MOŠ poma
ga študentom pri iskanju stanovanj, 
ustanovili smo poseben sklad študent
ske solidarnosti in pomagali študentom 
v finančnih stiskah. Dalo bi se narediti 
veliko več, tudi s tem, da bi imeli štu
denti v odboru pomembnejšo vlogo, du
hovnik pa bi bil zgolj asistent.

im en o va l si T re tji dan . Kaj p o m e
ni ta  naziv? Je  razširjen bolj m ed štu 
den ti ali izobraženci?

Tretji dan je z imenom Bilten začel 
izhajati kmalu po ustanovitvi MOŠa, po
meni pa prav tretji dan Kristusovega 
vstajenja od smrti. Najprej je izhajal na 
ciklostilu, na štirih do osmih straneh, 
nato se je format povečal. Sedanja na
klada je 4.900 izvodov. Je glasilo laikov, 
berejo pa ga predvsem izobraženci in 
duhovniki, morda ne toliko študenti, če
prav ga predvsem ti oblikujejo.

Pri M O Š u in n jego vem  g lasilu  so  
aktivn i š tu d en ti in izo b ra žen c i, ki jih  
združu je  krščanstvo . P ride pa včasih  
m ed vam i tu d i do razha jan j v zvezi z 
d o ločen im i p rob lem i in p o tjo , ki bi jo 
bilo  tre b a  ubrati?

Problem MOŠa je prav v tem, da 
ima prešibak stik z bazo. Sodelovanje 
z različnimi študentskimi skupinami po 
Ljubljani je še prešibko, da bi lahko trdi
li, da obstaja forum, kjer bi se taka na
sprotja sploh pokazala. V odboru Tret
jega dne pa občasno obstajajo nekoli
ko različni pogledi, zlasti glede tega ali 
naj bo Tretji dan bolj revija ali bolj ča
sopis, ali naj bo bolj študentski ali bolj 
izobraženski, ali naj obravnava lažje te
me ali pa naj bo bolj esejistični. Občas
no se mogoče kaj zatakne, če je kak
šen članek nekoliko preoster, vendar 
resnejših nasprotij ni. Želimo si, da bi 
slovenska Cerkev še naprej moralno in 
materialno podpirala Tretji dan, pred
vsem pa da bi ga postavila v čisto do
ločen okvir in da bi mu v slovenski cerk
vi našla neko mesto. Slovenski izobra
ženci gotovo zelo potrebujejo časopis 
oz. revijo, ki bi lahko vplivala na javno 
mnenje, treba je namreč reči, da noben 
verski časopis nima vpliva na javno 
mnenje tistih, ki niso verni. Čeprav so 
jih sedaj začeli prodajati tudi po kios
kih, gredo najbolj v prodajo po cerkvah 
in so praktično razširjeni samo med ver
niki. Manjka torej časopis ali revija, ki 
bi bila s svojo vsebinsko in tehnično 
kvaliteto ter profesionalnostjo zanimiva 
tudi za »ne-cerkvene« in neverne ljudi.

D uhovni as is ten t M O Š a in o d g o 
vorn i u red n ik  T re tje g a  d ne  M ilan  
K nep pravi, da bi T re tji dan ne m o 
gel biti list sam o  š tu d e n to v , ker ni
sta dosedan je visokošolsko izobraže
vanje in duhovnoverska fo rm acija  za 
g o to v ila  p o treb n ih  p o te n c ia lo v .

Glasila podobnih organizacij kot je 
MOŠ iz drugih držav, s katerimi imamo 
prav preko MOŠa stike, so še na pre
cej nižji ravni od Tretjega dne. Res pa 
je, da pri MOŠu in Tretjem dnevu ak
tivno deluje le peščica ljudi in da je tež
ko pridobiti sodelavce, ki bi v sebi zdru
ževali širino obzorja, znanje o tem, kar 
se sedaj dogaja v slovenski družbi, po
sebna strokovna znanja, sposobnost pi
sanja in pa voljo do tega. Take ljudi je 
težko najti, predvsem ker se jih ni načrt
no iskalo, jim ni sledilo pri njihovem de
lovanju, jih vzgajalo, zbiralo v skupine, 
ki bi se ukvarjale prav z oblikovanjem 
piscev, novinarjev, ljudi, ki bi sistema
tično razmišljali o določenem problemu.

S ka terim i podobn im i tu jim i ka to 
liškim i organ izacijam i ste že navezali 
stike?  M ilan  K nep  prav i, da bi lahko  
T re tji dan dal svoj p risp ev ek  tud i k 
zd ru žen i E vrop i. Kaj pa stiki z za 
m ejs tvom ?

MOŠ je član Mednarodne zveze ka
toliških študentov IYCS-IMCS z evrop
skim sedežem v Bruslju in svetovnim v 
Parizu. S to organizacijo sodelujemo že 
več let. Preko njih smo imeli posebno 
intenzivne stike s Poljaki, samostojne, 
zelo dobre stike pa imamo tudi s štu
denti iz Gradca. Manj stikov smo imeli 
z zamejstvom in to mislimo sedaj izbolj
šati. Za 14. december smo napovedali 
v Ljubljani sestanek predstavnikov ko
roških Slovencev, Slovencev iz Italije in 
nekaj Slovencev iz Argentine, ki sedaj 
študirajo v Ljubljani. Skušali bomo pri
dobiti tudi kakega Porabskega Sloven
ca, ki študira v Mariboru. Namen tega 
sestanka naj bi bil v tem, da se najprej 
spoznamo, se domenimo v kakšni obli
ki, naj bi se srečevali in se obveščali, 
kaj se dogaja pri vsakem doma. Kar se 
tiče združene Evrope, smo se dogovo
rili s kaplanom evropske Mednarodne 
zveze katoliških študentov, da bo od ja
nuarja naprej prispeval mesečno za 
Tretji dan en prispevek o dogajanju na 
ravni Evropske škofovske konference in 
Sveta Evrope.

K akšne stike  pa im a M O Š z d ru 
g im i m lad inskim i o rg an iza c ijam i v 
S loveniji?  S o de lu je te  pri M lad inskem  
svetu  S loven ije?  B ogos lovec A ndrej 
P ozn ič , p red s ta vn ik  T e o lo š k e  fa k u l
te te  in p redsedn ik  Š tu den tskega  par
lam en ta , n a jv iš jeg a  o rg an a  š tu d e n t
ske o rg an iza c ije , oč ita  M O Š u , da ne

sp o db u ja  č la n o v  k vk lju č itv i v Š tu 
den tsk i p a rla m en t. Kaj pa odnosi s 
skavti?

V zvezi z Mladinskim svetom mo
ram reči, da smo se takoj, ko je pobu
da prišla iz vrst bivše ZSMS sedanje li
beralne demokratske stranke, povabi
lu odzvali in sodelovali v začetnih obli
kovanjih Sveta in statuta. Kasneje, ko 
se je bilo treba odločiti o članstvu, smo 
se nekoliko umaknili in sicer iz več raz
logov. Pomisleke imamo, ker je pobu
da prišla iz čisto določenega politične
ga kroga in ni mogoče izključiti dejst
va, da so tudi za takšno organizacijo do
ločeni politični interesi. Ni zanemarlji
vo to, da je bila večina mladinskih or
ganizacij, ki so sedaj članice Mladin
skega sveta Slovenije, pred volitvami 
bodisi neposredno včlanjena v ZSMS, 
bodisi je bila ta zveza posredna. To je 
naš glavni pomislek glede vključeva
nja. Vsekakor se je prejšnji teden naš 
predstavnik udeležil konference Mla
dinskega sveta v Izoli in odločili smo se, 
da bomo zaenkrat zaprosili za status 
opazovalca. Vsekakor je Mladinski svet 
dobra ideja, neko predstavniško telo, ki 
povezuje mladinske organizacije in jih 
predstavlja nasproti vladi, je potrebno. 
Zal ima to tudi določen politični značaj. 
Podobno je tudi s Študentskim parla
mentom, čeprav smo imeli tu kratkoma- 
lo težave, da bi v lastnih vrstah našli lju
di, ki bi v ta parlament kandidirali. Te
žava je v tem, da MOŠ ni neka organi
zacija s formalnim članstvom. Ostaja pa 
seveda tudi politični pomislek. Štu
dentska zveza je naslednica bivšega 
UKja - Univerzitetne konference ZSMS- 
ja. Okrog UKja so se v preteklosti do
gajale čudne stvari. Dejstvu, da bi bil 
Andrej Poznič kot bogoslovec izvoljen 
za predsednika, ne bi pripisoval velike
ga pomena, ker so ljudje v študentski 
zvezi in bivšem UKju nagnjeni k pozor
nost vzbujajočim dejanjem. Tako vidim 
jaz v tem bolj kot neko težnjo po odpr
tosti in pluralnosti organizacije, le ek
sotični dodatek. Glede skavtov bi rekel, 
da smo to pobudo, ki jo je pri nas začel 
Peter Lovšin, vsaj v okviru možnosti 
precej podprli. Skavti so gostovali v na
ših prostorih, še sedaj imajo v njih do
ločene sestanke in prireditve. Mislim, 
da je zelo važno, da so se tudi pri nas 
skavti organizirali in tu ima Peter Lov
šin glavno zaslugo.

Bi še kaj dodal za zak lju ček?
Lepo bi pozdravil vse Slovence v 

Italiji. Med vami imam veliko osebnih 
prijateljev. Vse pa bi povabil tudi k bra
nju našega mesečnika Tretjega dne. V 
Katoliškem glasu je sicer pisalo, »da ča
sopis ni za vsakogar«, sam pa pravim: 
bolj bo tudi za vse vas, če se boste v 
njem oglašali tudi vi in ga brali!

Pogovarjala se je Alenka Štoka


